
PROTOKÓŁ Nr 26/14

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 9 czerwca 2014r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS
5. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK
6. Pani Urszula Gniadek - pracownik Urzędu Gminy
7. Pani Marta Koroluk - pracownik Urzędu Gminy
8. Pani Katarzyna Kożuchowska - księgowa w GOKSIR i GBP

Obradom  Komisji  przewodniczyła  Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień  –
Przewodnicząca Rady Gminy Mielnik.

Pan  Wójt zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  następującego  punktu:
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  oraz  Gminnej  Biblioteki
Publicznej w Mielniku za 2013r.

Ustalony porządek obrad brzmi następująco:

1. Rozpatrzenie projektów uchwał będących przedmiotem obrad XXX sesji Rady Gminy
Mielnik:
1) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka

Kultury,  Sportu i  Rekreacji  oraz Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Mielniku za
2013r.,

2) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2013 rok,

3) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
4) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Siemiatyckiemu,
5) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014,
6) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2025,
7) w sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę na

terenie Gminy Mielnik,
8) w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości

gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata,
9) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mielnik
na rok 2014,

10) w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru
zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w
2014r.



2

2. Ocena  realizacji  gminnego  programu  gospodarki  odpadami  komunalnymi  i
regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie.

3. Sprawozdanie  ze  współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami  pozarządowymi  w
2013r.

4. Informacja o przygotowaniu gminy do letniego sezonu turystycznego.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za

2013r.
6. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  w  Gminie

Mielnik na lata 2012-2014 za 2013r.
7. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2020 za 2013r.
8. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2013r.
9. Sprawy różne.

Do punktu 1(1).

Pani  Skarbnik  Gminy omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego Gminnego  Ośrodka Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  oraz  Gminnej
Biblioteki Publicznej w Mielniku za 2013r.

Pan Sławomir Pytel zapytał o różnicę w zapisach dotyczącą rachunku zysków i strat.

Pan Jan Zduniewicz zapytał o duże różnice w kosztach amortyzacji w różnych latach. Czy
zmieniły się instrukcje sporządzania bilansu za lata 2011, 2012, 2013, bo kwoty ujmowano 
pod różnym tytułem? Co to jest – inne koszty operacyjne?

Pani  Skarbnik  Gminy  i  Pani  Katarzyna  Kożuchowska udzieliły  szczegółowych
odpowiedzi  na  zadane  pytania.  W  przypadku  zapytania  Pana  Pytla  różnice  w  zapisach
wynikają ze zmiany formularza. W odpowiedzi na zapytania Pana Zduniewicza wyjaśniono,
że zwiększony koszt amortyzacji  wynika z przyjęcia na stan GOKSiR budynku kina. Inne
koszty operacyjne – są to koszty naliczenia składek i odprowadzenia ich do ZUS. Kontrola
ZUS zakwestionowała wypłacone świadczenia socjalne i  nakazała  odprowadzenie od nich
składek.

Pan Jan Zduniewicz stwierdził,  że w części opisowej sprawozdania należy informować o
zmianie formularzy. Zapytał, czy GOKSiR ma nieściągalne należności.

Pani Katarzyna Kożuchowska odpowiedziała twierdząco.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego sprawozdania  finansowego Gminnego
Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  oraz  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Mielniku  za
2013r.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik przedstawiła  radnym  dokumenty  dotyczące  sprawozdania  finansowego  i
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2013 rok:

1) Zarządzenie  Nr  310/14 Wójta  Gminy Mielnik  z  dnia  25  marca  2014r.  w sprawie
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok,

2) Zarządzenie Nr 319/14 Wójta Gminy Mielnik z dnia 29 kwietnia 2014r. w sprawie
przyjęcia sprawozdania finansowego Gminy Mielnik za 2013r.,

3) Uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia
2.04.214r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Mielnik
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2013 rok.

(w zał. na str.............prot.)

Komisje  Rady  9 głosami  za,  przy  5  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2013 rok.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(3).

Pani  Maria  Boguszewska przedstawiła  radnym  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy oraz uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w
sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Mielnik
wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2013 rok.

(w zał. na str.............prot.)
Pani Maria Boguszewska odczytała również protokół Komisji Rewizyjnej z posiedzenia na
którym wnioskowano w sprawie absolutorium.

w zał. na str.............prot.)

Pani Przewodnicząca Rady zapytała, czy Komisja Rewizyjna powinna w swoim wniosku
umieścić wynik głosowania.

Pan Jan Zduniewicz wyjaśnił że jeżeli realizacja budżetu jest zgodna z uchwałami rady, to
RIO zawsze wyda pozytywną opinię.

Komisje Rady 8 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się,
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi
Gminy.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Wójt udzielił wyjaśnień dotyczących projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

Pan  Jan  Zduniewicz zapytał  kiedy  była  robiona  dokumentacja  na  przebudowę  drogi
powiatowej Wilanowo-Tokary.
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Pan Wójt odpowiedział, że dokumentacja jest z 2009r.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Siemiatyckiemu.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(5).

Pani Skarbnik Gminy omówiła zmiany do budżetu gminy na 2014 rok.

Pani Maria Boguszewska zapytała o wydanie kroniki gminnej i dlaczego nie ujęto nas do
dofinansowania solarów. 

Pan Wójt odpowiedział, że planowane jest wydanie 1100 egz. kroniki. W sprawie solarów
wyjaśnił,  że  po  rozstrzygnięciu  projektu  na  solary  Gmina  Mielnik  znalazła  się  na
przedostatnim  miejscu  na  dofinansowanie.  Zdaniem  Pana  Wójta  ujęcie  w  projekcie
mieszkańców Mielnika i Mętnej było błędem, bo w tych miejscowościach z racji przyłączy
gazowych  nie  wytwarzany  jesCO2.  To  zmniejszyło  nasze  szanse  na  dofinansowanie.  Być
może jeszcze coś się zmieni w tej sprawie, 10 pierwszych gmin ujęto do dofinansowania, my
byliśmy  na  16  miejscu.  Zbyt  późne  otrzymanie  środków na  solary  np.  w  sierpniu  może
spowodować że nie zdążymy zrealizować tego zadania (należy wykonać projekt do każdego
domu).

Pani  Maria  Boguszewska  skrytykowała  propozycję  rezygnacji  z  realizacji  zadania
“Słoneczne  dachy Mielnika”.  Stwierdziła,  że  skoro  jesteśmy na  liście  rezerwowej,  to  nie
powinniśmy rezygnować z tego zadania. Zapytała, ile kosztowało sporządzenie wniosku do
projektu.

Pan Wójt odpowiedział, że koszt wyniósł około 4 tys.zł.

Pan Jan Zduniewicz zapytał  czy Wójt rozpatruje inne możliwości dofinansowania aby w
przyszłości wrócić do realizacji tego projektu.

Pan Wójt poinformował,  że  w NFOŚ jest  projekt  na  solary  i  fotowoltaiki,  sprawdzamy
warunki  finansowe.  W  przyszłych  projektach  unijnych  będą  duże  środki  na  energię
odnawialną.

Pan  Sławomi  Pytel  stwierdził,  że  złudna  jest  realność  obietnic  Wójta.  Przez  4  lata
“Słoneczne dachy Mielnika” były nadzieją mieszkańców gminy, teraz odbiera się tę nadzieję.
Rozciąga się w czasie,  na lata,  projekt “Chaty Edukacji  Przyrodniczej” w Maćkowiczach.
Budżet gminy robiony jest tylko na papierze. W Informatorze Gminnym jest dużo opisane, a
naprawdę niewiele się dzieje.

Pan Lucjan Kożuchowski stwierdził, że nie widać fizycznych efektów działań Pana Wójta.



5

Pan Stefan Troc uważa, że nie powinno się skreślać „Słonecznych dachów Mielnika”. Przez
tyle lat robiono ludziom nadzieję a teraz nie wiadomo z jakich powodów wycofujemy się.
Gmina nie jest zagrożona wskaźnikami i należy pozostawić w budżecie to zadanie.

Pan Sławomi Pytel stwierdził, że Wójt przez 4 lata obiecywał słoneczne dachy, teraz jeżeli
Rada  zrezygnuje  z  tego  zadania,  to  Wójt  realizując  uchwałę  Rady  Gminy  będzie  mógł
powiedzieć, że to nie on o tym zdecydował tylko Rada.

Pani Maria Boguszewska przypomniała,  że Wójt już kiedyś  powiedział,  że Rada Gminy
zobowiązała go do budowy Trylogii.

Pani  Skarbnik poinformowała,  że  jeżeli  teraz  to  zadanie  pozostanie  w  budżecie,  to  we
wrześniu  będzie  ostatni  dzwonek aby je  wykreślić.  Musimy pilnować wskaźników spłaty
kredytów.

Pan Stefan Troc stwierdził, że trzeba radnym jasno mówić o takich sprawach.

Pan Wójt obiecał,  że do sesji wyjaśni sprawę możliwości otrzymania środków na projekt
„Słoneczne dachy Mielnika”.

Pani  Maria  Boguszewska zaproponowała  aby  w  tej  sytuacji  odstąpić  od  opiniowania
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.

Pan Jan Zduniewicz poparł ten wniosek.

Komisje Rady 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących się
odstąpiły od wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2014.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(6).

Pani Skarbnik poinformowała,  że nasze planowane zadłużenie na koniec 2014r.  wynosić
będzie 7.345.161,16 zł.

Pan  Jan  Zduniewicz zgłosił  wniosek  aby  projektu  tej  uchwały  również  nie  opiniować,
ponieważ wiąże się on z poprzednim projektem.

Komisje Rady 12 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się i 1 głosie przeciw
odstąpiły od wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy na lata 2014-2025.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(7).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik. Poinformował, że nie przewidujemy zmian w
cenie wody.

Pan Stefan Troc zapytał czy wiadomo jest kto najwięcej pobiera wody a kto najmniej.

Pan Tadeusz Szeweluk – Dyrektor ZGK
Jest tendencja spadkowa w poborze wody. Z racji prowadzonych prac przy kanalizacji dosyć
często dochodziło do awarii wodociągu i z tego tytułu obciążaliśmy firmę Skanska stratami w
poborze wody. 14 tys.m3 wody pobrały firmy na kwotę ok.68 tys.zł,  w tym roku straty w
wodzie szacowane są na 4 %. Największe kwoty płacone za kwartał poboru wody to 300zł.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał czy robione są przeglądy hydrantów.

Pan Tadeusz Szeweluk poinformował, że przeglądy są robione. Stan hydrantów jest zły, na
linii stoją stare hydranty, bez zasów. Cena wymiany jednego hydrantu wynosi około 7 tys.zł.
Powiatowy Zarząd Dróg cały czas dopomina się o zmianę miejsca ustawienia hydrantów. W
2012r. i 2013 r. wnioskowano o 150 tys.zł. na modernizację sieci wodociągowej. Hydrofornia
jest zmodernizowana, wyniki badania wody mamy bardzo dobre.

Pan Jan Zduniewicz zapytał, czy są duże problemy ze ściągalnością za wodę.

Pan Tadeusz Szeweluk poinformował, że zaległości za wodę wynoszą 2300 zł. i nie było
umorzeń zaległości.

Pan Stefan Troc zwrócil  uwagę  aby w trakcie  robienia  przeglądu  hydrantów  sprawdzać
oznaczenie zasów.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie
zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(8).

Pani Marta Koroluk przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania,
zbywania i obciążania nieruchomości  gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na
okres dłuższy niż 3 lata. Poinformowała, że celem podjęcia uchwały jest dostosowanie się do
obowiązującej ustawy. Przedstawiła zmiany w stosunku do dotychczasowej uchwały.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  13 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(9).

Pani Urszula Gniadek przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie  gminy  Mielnik  na  rok  2014.  Poinformowała,  że  zmiany  te  wprowadzane  są  na
wniosek  Fundacji  Ochrony  Zwierząt  i  Środowiska  “Lex  Nova”  która  zarzuciła  błędy  w
uchwale.

W związku ze zgłoszonymi przez radnych propozycjami zmian w pkt.2 i 3 projektu
uchwały Komisje Rady zdecydowały o nieopiniowaniu projektu uchwały.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(9).

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji
z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy
zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie
stanowiących jej własności w 2014r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 2.

Pan Wójt poinformował, że co tydzień opróżniane będą kosze na śmieci segregowane.

Pan Sławomir Pytel poinformował, że jako przedstawiciel Gminy Mielnik w Związku Gmin
Puszczy Białowieskiej otrzymał zaproszenie do udziału w spotkaniu w dniu 12.06.2014r. Pan
Pytel udzielił odpowiedzi na pytanie Pana Troca w jakim kierunku zmierza Związek.

Pani Przewodnicząca Rady zapytała, czy można zawieźć worki ze śmieciami na PSZOK.

Pan Dyrektor ZGK odpowiedział twierdząco.

Pan  Jan  Zduniewicz zapytał  co  zrobić  z  dużymi  śmieciami  (typu  meble,  sprzęt  itp.)
porzuconymi w lesie.

Pani  Marta  Koroluk poprosiła  aby taką  sprawę  każdorazowo sygnalizować  w Urzędzie
Gminy.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  (jedna  osoba  nie  wzięła  udziału  w  głosowaniu)
pozytywnie  oceniła  informację  z  realizacji  gminnego  programu  gospodarki  odpadami
komunalnymi i regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 3.

Pan Sławomir Pytel uznał za niewłaściwe umieszczenie w informacji parafii, które nie są
organizacjami pozarządowymi. Zdaniem Pana radnego nie powinny być tam umieszczane.
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Pan  Jan  Zduniewicz zapytał  czy  w  latach  2012-2013  Towarzystwo  Przyjaciół  Sztuk
Pięknych, Stowarzyszenie Agroturystyczne Puszcza Mielnicka i Fundacja Engram.

Pan Stefan Troc zapytał co robi Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Mielnickiej.

Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zadane pytania.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości  informację o współpracy Gminy Mielnik z
organizacjami pozarządowymi.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o przygotowaniu gminy do letniego sezonu turystycznego.

Pan Sławomir Pytel  zapytał dlaczego Gminy Mielnik nie ma w zrzeszeniu gmin „Piękny
Bug”.

Pan Wójt odpowiedział, że nie wiedzieliśmy, że powstaje takie zrzeszenie i nie zostaliśmy do
niego zaproszeni.

Pan  Jan  Zduniewicz poinformował,  że  zostaliśmy  również  pominięcie  w  materiale
promującym  gminy  w  projekcie  „Bug  Rajem  dla  turysty”  (promował  Pan  Marek
Twardowski).

Pani Maria Boguszewska zapytała o targi w warszawie i przyszłość Parku Trylogia.

Pan Wójt odpowiedział, że cały czas będzie szukał rozwiązań w tym temacie.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o przygotowaniu gminy do letniego
sezonu turystycznego 2014.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 5.

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej w Mielniku za 2013r.

(w zał. na str.............prot.)

Komisje  Rady przyjęły  do  wiadomości  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej w Mielniku za 2013r.

Do punktu 6.

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu
Wspierania Rodziny w Gminie Mielnik na lata 2012-2014 za 2013r.

(w zał. na str.............prot.)
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Pan Jan Zduniewicz zaproponował  aby GOPS zastanowił  się  nad  kartą  dużej  rodziny i
przedstawił propozycję Radzie Gminy.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu
Wspierania Rodziny w Gminie Mielnik na lata 2012-2014 za 2013r.

Do punktu 7.

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu
Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata
2012-2020 za 2013r.

(w zał. na str.............prot.)

Komisje Rady przyjęły do wiadomości sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu
Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata
2012-2020 za 2013r.

Do punktu 8.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości ocenę zasobów pomocy społecznej za 2013r.
(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 9.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał kiedy zostanie naprawiona droga z Adamowa do Mętnej.

Pan Wójt odpowiedział,  że  jest  to  droga powiatowa i  występowaliśmy do powiatu  o jej
naprawę.

Pan Jan Zduniewicz poinformował,  że Skanska prowadząc prace usunęła pale graniczne
działek. Jeden z mieszkańców chciałby się grodzić - co ma w tej sytuacji zrobić?

Pan Wójt odpowiedział, ze można dochodzić od Skanskiej naprawy, firma jest ubezpieczona.
Po powrocie firmy na plac budowy, granice działek zostaną odtworzone. Zaapelował, aby w
podobnej sytuacji interweniować od razu, wtedy kiedy dojdzie do zdarzenia.
W sprawie przetargu na Chatę Edukacji Przyrodniczej poinformował, że nikt się nie zgłosił
do przetargu. Zapewnił, że w trakcie swojego wyjazdu w góry będzie próbował zainteresować
tą inwestycją tamtejszych wykonawców.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska

  Przewodnicząca Rady

                  Alina Hackiewicz-Stępień


	Do punktu 1(1).

